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Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2021  

konaného dne 20. 5. 2021 
 
Přítomni: 

1. Lukáš Kettner 8. Vít Kaňkovský (předseda) 

2. Pavel Antonín 9. Tomáš Preininger 

3. Jana Nagyová 10. Miloslav Vrzal 

4. Tereza Mašková 11. Libor Kuchyňa 

5. Miroslav Vácha 12. Ivan Kuželka 

6. Radek Černý (místopředseda) 13. Soňa Měrtlová (tajemnice) 

7. Ondřej Škoda  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zdeněk Faltus  

 
Hosté: 

1. Vladimír Novotný (náměstek hejtmana) 

2. Jiřina Marešová (Odborový svaz Zdravotnictví a sociální péče ČR) 

3. Karel Dvorník (OS ČLK Jihlava) 

4. Jan Lacko (OS ČLK Třebíč) 

5. Josef Suk (OS ČLK Pelhřimov) 

6. Jana Zedníčková (OS ČSK Jihlava) 

7. Dušan Borek (OS ČSK Žďár nad Sázavou) 

8. Jan Nehyba (OS ČSK Pelhřimov) 

9. Martin Horáček (OS ČSK Havlíčkův Brod) 

10. Magda Vyletělová (OS ČSK Třebíč) 

11. Zdeněk Janků (OS ČLnK Jihlava) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Setkání se zástupci ČLK, ČSK a ČLnK; 

3. Personální zajištění poskytovatelů zdravotních služeb (lůžková i ambulantní péče); 

4. Stomatologická pohotovostní služba v Kraji Vysočina; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu  
Vít Kaňkovský, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
členy komise a hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
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usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání a navrhl spojit body programu č. 2 a 4. 
Takto upravený program jednání byl 11 hlasy schválen. K zápisu č. 3/2021 nebyly vzneseny 
žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen.  
 
 
2. Setkání se zástupci ČLK, ČSK a ČLnK;  
Stomatologická pohotovostní služba v Kraji Vysočina 
Česká lékařská komora 
Zástupci České lékařské komory pohovořili o největších problémech současné doby. 
Problémem je zejména omezení elektivní péče a s tím související chybějící finanční prostředky. 
Kumulací pacientů se prodloužila také objednací doba na vyšetření. Problémem je také 
vyčerpání zdravotnického personálu, zejména na covidových odděleních. V určitých oborech, 
zejména stomatologie a praktický dětský lékař, je velký problém s nedostatkem lékařů. 
Vladimír Novotný uvedl, že se čeká na 2. kompenzační vyhlášku, u lůžkové péče by měla být 
dodržena produkce 82 % výkonnosti ve srovnání s referenčním obdobím 2018. K vytíženosti 
zdravotnického personálu na jednotlivých odděleních sdělil, že personál z méně vytížených 
oddělení byl využit na odběrových místech a v očkovacích centrech. 
 
Česká stomatologická komora 
Zástupci České stomatologické komory se shodli, že největším a dlouhodobým problémem je 
nedostatek stomatologů, který klade mimo jiné vysoké nároky na pohotovostní službu. 
Problémem není pouze nedostatek lékařů, ale také jejich vysoký věk, chybí zejména mladí 
lékaři. Pohotovostní služba by se měla řešit koncepčně, kraj by měl stanovit, zda službu řešit na 
okresní nebo krajské úrovni. Problémem také často bývá, že mladí lékaři nepřevezmou celou 
kartotéku a zůstává převis pacientů. 
Jana Zedníčková vyjádřila názor, že by bylo vhodné navýšit hodinovou sazbu pro lékaře 
stomatologické pohotovostní služby a také navýšit kapacity stomatologického ošetření v celkové 
anestezii u neošetřitelných pacientů.  
Magda Vyletělová informovala, že v okrese Třebíč je 69 pracujících lékařů stomatologů, z toho 
7 lékařů starších 70 let, 9 lékařů nad 65 let a 7 lékařů nad 60 let, to znamená, že třetina 
pracujících stomatologů v okrese Třebíč je starších 60 let.  
Následovala diskuse o struktuře hrazených výkonů a motivačních faktorech, které by přiměly 
mladé lékaře pracovat na Vysočině. Problémem je také vysoký počet slovenských studentů na 
fakultách, kteří u nás nezůstávají. Vhodná by byla finanční podpora školitelů ve stomatologii ze 
strany kraje. 
 
Usnesení 004/04/2021/ZdK 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
navrhuje 
radě kraje projednat 

- možnost navýšení hodinové sazby lékaře stomatologické pohotovostní služby, 
- navýšení kapacit stomatologického ošetření v celkové anestezii u neošetřitelných 

pacientů v nemocnicích zřizovaných Krajem Vysočina, 
- možnost finanční podpory školitelů ve stomatologii ze strany kraje. 

Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Česká lékárnická komora 
Zdeněk Janků podal informace především o nedostatku farmaceutů i farmaceutických asistentů 
v některých lokalitách a poděkoval vedení Kraje Vysočina za pomoc a doručení ochranných 
pracovních pomůcek v předešlých měsících. 
Miroslav Vrzal pohovořil o návrhu distančního prodeje léčiv na recept.  
Vít Kaňkovský informoval o pozměňovacích návrzích, které předkládal a které se týkají 
dispenzační taxy a smluv o dohodnutých nejvyšších cenách.  
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3. Personální zajištění poskytovatelů zdravotních služeb (lůžková i ambulantní péče) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Ivan Kuželka požádal o doplnění podkladových materiálů o informaci, kolik zdravotnického 
personálu (lékaři i nelékaři) chybí v nemocnicích v kraji v jednotlivých oborech. 
Lukáš Kettner požádal o srovnání platů lékařů L3 v oborech, které mohou dle legislativy sloužit 
na ZZS, v krajských nemocnicích a na Zdravotnické záchranné službě Kraje Vysočina. 
 
Co se týče ambulantní péče, uvedla Soňa Měrtlová, že je možné předložit pouze počet 
poskytovatelů. V rámci jedné právnické osoby může být zaměstnáno více osob. Počet 
poskytovatelů znamená počet oprávnění k poskytování zdravotních služeb, které byly vydány, 
a na základě kterého může poskytovatel (fyzická i právnická osoba) poskytovat služby.  
 
Následovala diskuse o systematické práci se zaměstnanci, supervizi a atmosféře na pracovišti. 
 
V průběhu jednání se na zasedání dostavil člen komise Radek Černý a omluvil se Miroslav 
Vácha. 
 
 
4. Diskuze, různé 
V rámci tohoto bodu proběhla krátká diskuse o současném vývoji očkování proti onemocnění 
COVID-19. 
 
Tereza Mašková podala výstup z návštěvy Dětského centra Jihlava, kterou uskutečnila společně 
s Miroslavem Váchou. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 17. 6. 2021 od 15:30. 
 
 
5. Závěr 
Vít Kaňkovský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
MUDr. Vít Kaňkovský 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
  
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 25. 5. 2021. 


